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Protokół nr XVII/2012 
z XVII Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 11 kwietnia 2012 r. 
 
W XVII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Andrzej Bożyk, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica oraz Radca Prawny – Robert 
Dargiewicz.  
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XVII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 14 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – bardzo proszę o wprowadzenie do 
porządku obrad do bloku uchwał dwóch projektów uchwał, które były opiniowane 
na posiedzeniach Komisji: w sprawie podpisania porozumienia z Powiatem 
Gdańskim dotyczącego wspólnej realizacji zadania w zakresie kultury pod nazwą 
„Żuławki Tulipan” oraz w sprawie zawarcia aneksu nr 1 do porozumienia z dnia 22 
czerwca 2011 r. w sprawie nawiązania partnerstwa Gminy Miejskiej Pruszcz 
Gdański z Gminą Pruszcz Gdański w celu realizacji projektu pn.: „ Kolejowa 
Obwodnica Metropolii – Pruszcz Gdański, Goszyn”. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Kto jest za przyjęciem 
proponowanych zmian do porządku obrad?  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem zmian do porządku obrad 
XVII sesji Rady Gminy głosowało 14 radnych.  
Kto jest za przyjęciem porządku obrad?  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem zmian do porządku obrad 
XVII sesji Rady Gminy głosowało 14 radnych. 
 
4. Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Gminy. 
Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołu, stwierdzę, że protokół z XVI  
Sesji został przyjęty. Czy ktoś z Państwa chce wnieść uwagi do protokółu? Jeżeli 
nie, to stwierdzam, że Protokół z XVI Sesji Rady Gminy został przyjęty bez uwag.   
 
II. Sprawozdanie z działalności Wójta między sesjami Rady.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – od dłuższego czasu toczy się praca nad 
planem zagospodarowania dla miejscowości Wiślinka i Bogatka, a także nad 
planami obejmującymi nieco mniejszy obszar naszej gminy i krótko chcę państwu 
powiedzieć, że jeżeli chodzi o Wiślinkę i Bogatkę to w zasadzie mamy wszystkie 
uzgodnienia oprócz RZGW. Dzisiaj o godz. 13.00 będzie spotkanie z panią 
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dyrektor i podejmiemy decyzję czy wnosimy skargę do Generalnego Dyrektora 
Krajowego Zarządu Gospodarki Wodnej czy dojdziemy do pewnego porozumienia. 
Dochodzi do jakiś paradoksów, bo RZGW wychodzi z założenia, że powinniśmy 
wyłączyć z zabudowy międzywale między ul. Wałową i ul. Łąkową, który w dużej 
mierze jest już zabudowany. My wyraziliśmy zgodę na spełnienie pewnych 
warunków, chodzi o to, żeby tam wybudować dodatkowe odwodnienie tego terenu, 
żeby były tam takie zastawki w rowach odwadniających, które w przyszłości 
pozwolą na zatrzymanie wody z cofki, natomiast RZGW co chwilę prezentuje nowe 
warunki, które powinniśmy spełnić. W związku z tym informuję państwa, że mam 
nadzieję, że dziś decyzja w tej kwestii zostanie ostatecznie podjęta.  
28 lutego odbyła się rozprawa administracyjna przy Starostwie Powiatowym. 
Dotyczyła ona budowy zbiorników retencyjnych. Ta sprawa też jest dosyć drażliwa, 
ponieważ okazuje się że Gmina Pruszcz Gdański, żeby mogła zrealizować 
jakąkolwiek inwestycję, to musi bardzo mocno zagospodarowywać docelowo wody 
opadowe. Te warunki, jakbyśmy na dziś chcieli je wszystkie spełnić, to 
musielibyśmy natychmiast wybudować 4  czy 5 zbiorników retencyjnych, a nie jest 
to możliwe z przyczyn przede wszystkich finansowych. Spotkanie było bardzo 
merytoryczne, ustaliśmy z miastem Pruszczem m.in. to co mówiliśmy państwu na 
poprzednich sesjach, wspólną realizację w dalszej przyszłości tego zbiornika 
położonego na granicy, ale również omówiliśmy wstępnie, a w tej chwili 
przygotowywane są warunki odprowadzania wód deszczowych z osiedla Wschód 
na pole Rokitnica – Radunica. To jest istotne szczególnie dla mieszkańców tamtej 
części gminy.  
29 lutego brałam udział w posiedzeniu Komisji Gospodarczej Gdańskiego Obszaru 
Metropolitarnego. W związku z powołaniem GOM-u, powstał cały szereg komisji i 
zespołów. Chcę też państwa poinformować, że wiele naszych pracowników 
wchodzi w skład poszczególnych zespołów.  
2 marca odbyło się walne zgromadzenie OSP w Wiślinie. Chcę podkreślić, że 
wypadło ono bardzo dobrze, począwszy od bardzo dobrego przygotowania 
materiałów sprawozdawczych, a skończywszy na merytorycznych rozmowach. 
Bardzo się cieszymy, że nasze jednostki prezentują coraz lepsze przygotowanie, 
wyposażenie, są coraz bardziej sprawni w swoich działaniach.  
5 marca miałam spotkanie z panem prezesem Andrzejem Persem – jest to spółka 
elektrowni wodnej. Być może państwo zauważyliście, że siedziba tej spółki 
fizycznie została przeniesiona do miasta Pruszcza, ale tak naprawdę ciągle ta 
spółka jest zarejestrowana  w Straszynie. Bardzo o to zabiegamy, często 
spotykamy się z panem prezesem, żeby na ten temat porozmawiać, ponieważ 
wpływy z podatku CIT są dla nas znaczące, a spółka przez swoją konsolidację 
obejmuje swoim zasięgiem nawet elektrownię Włocławek, wiec możecie sobie 
państwo wyobrazić jak to jest duży obszar i stąd też te nasze częste kontakty, żeby 
uzasadniać dlaczego spółka powinna mieć siedzibę w naszej gminie. 
Rozmawialiśmy również o nierozwiązanym przez nas problemie, o 
zagospodarowaniu ul. Hoffmana, brzegu rzeki. Myślę, że jakieś ustalenia zapadły, 
ja bardzo chętnie porozmawiam o tym z państwem radnymi, szczególnie ze 
Straszyna.  Nie możemy tego zostawić, bo nikt za nas tego nie rozwiąże, a mam tu 
na myśli szczególnie te dzikie garaże, które tam są ustawione.  
7 marca brałam udział w posiedzeniu Wojewódzkiego Zarządu Ludowych 
Zespołów Sportowych. Omawialiśmy sytuację sportową na terenie województwa 
pomorskiego. Nasza gmina jest stawiana jako absolutny wzór takiego pozytywnego 
współdziałania z animatorami sportu i Rada Gminy przekazuje znaczne środki co 
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roku na sport. Żebyście państwo wiedzieli o jakiej skali mówimy, to Zarząd 
Województwa Pomorskiego przekazuje 120 tys. zł rocznie na funkcjonowanie 
Wojewódzkiego Zarządu Ludowych Zespołów Sportowych, a my na sport 
przekazujemy ponad 200 tys. zł rocznie. 
8 marca omówiliśmy z kierownikami referatów Urzędu przebieg tegorocznych 
inwestycji. Kilka przetargów zostało już rozstrzygniętych m.in. budowa chodnika w 
Łęgowie, ul. Sportowa Juszkowo – Straszyn. W tej chwili jest ogłoszony przetarg 
na termomodernizację naszych obiektów szkolnych, na budowę szkoły w Borkowie, 
także wszystko idzie szybko i sprawnie.  
9 marca odbyło się bardzo interesujące spotkanie w sprawie ochrony pasów 
śródpolnych. Krótko mówiąc chcemy przeciwdziałać temu, że te pasy są wycinane 
przez różne osoby. Nasze działania nie ustały, jesteśmy w kontakcie z ANR –em i 
z RDOŚ, analizujemy, żeby poszły stosowne pisma, żeby urządzić na tych pasach 
gminne parki. To będzie trochę dziwny twór, ale musimy uciekać się do takich 
właśnie rozwiązań, żeby chronić to co jest bezcenne dla terenów żuławskich.  
20 marca uczestniczyłam w zebraniu wiejskim Bystra – Osiedle. Omówiliśmy z 
mieszkańcami cały szereg prac. Mieszkańców bardzo interesuje przyszłość 
centrum sportu Lechii.  
21 marca organizowaliśmy konferencję pokazującą wybudowany przez nas i przez 
trzy pozostałe gminy system wczesnego ostrzegania. Ci państwo, którzy byli na 
tym spotkaniu mogli zobaczyć jaki mamy w tej chwili oręż w ręku i życzę nam 
wszystkim, żebyśmy nie musieli w celach ostrzegawczych tego używać, ale myślę 
że niebawem też będziemy mogli to wykorzystać do informowania mieszkańców o 
jakiś imprezach gminnych czy jakiś ważnych wydarzeniach.  
24 marca odbyło się walne zebranie OSP Łęgowo. Tam głównie debatowaliśmy o 
nadchodzącym 65-leciu tej jednostki, o przygotowaniach do obchodów tego święta.  
26 marca brałam udział w podsumowaniu programu „Za rękę z Einsteinem” na 
Politechnice Gdańskiej. Byliśmy tam wymienieni jako jedna z gmin najbardziej 
aktywnych, kilkoro naszych uczniów dostało nagrody. Miałam ogromną 
przyjemność zabrać głos w dyskusji, przedstawić z poziomu samorządów ocenę 
tego programu. To była już druga edycja programu, tym razem trochę dłuższa, 
nasze dzieci mogły wziąć udział w różnego rodzaju spotkaniach na Politechnice, 
prowadzić doświadczenia w prawdziwych pracowniach, brać udział w spotkaniach 
naukowych prowadzonych przez wykładowców Politechniki. Jest tylko jeden 
problem. Były na to przeznaczone ogromne środki, a jednak coraz trudniej 
zachęcić młodzież do uczestnictwa w takich nietypowych zajęciach. Tutaj myślę, że 
ogromną rolą jest propagowanie tego rodzaju dodatkowych możliwości zdobywania 
wiedzy i uświadamiania, szczególnie rodzicom, że warto młodych ludzi wyciągnąć 
sprzed telewizora, komputera i kierować na takie spotkania.  
27 marca odbyło się posiedzenie Rady Nadzorczej spółki Eksploatator. 
Omawialiśmy wyniki ekonomiczne jakie spółka uzyskała za 2011 rok. Państwo też 
będziecie mieli okazje się z nimi zapoznać. Chcę państwu powiedzieć, że z dużym 
zadowoleniem uzyskaliśmy informację, że windykacja zdecydowanie lepiej zaczęła 
funkcjonować, w tym celu jest specjalnie pracownik zatrudniony, który niestety 
ucieka się do dzwonienia w godzinach późno popołudniowych lub wczesno 
wieczornych do niektórych naszych mieszkańców. Były wręcz całe, stałe tereny 
gminy, które przodowały w zaległościach, w tej chwili ta sytuacja bardzo 
pozytywnie się zmieniła.  
28 marca odbyło się spotkanie z firmą Broker. Pewnie niedługo będziemy 
dyskutowali na temat przystąpienia do zmiany planu zagospodarowania działki, 
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którą firma Broker opuściła w Straszynie. Tam było kilka lat temu zawarte takie 
porozumienie społeczne, mieszkańcy wyrażali zgodę na prowadzenie tej 
działalności, mimo że ona nie do końca był zgodna z planem zagospodarowania, w 
zamian za to, że firma Broker się przeniesie i tak się rzeczywiście stało. Firma 
Broker wybudowała piękną siedzibę przy ul. Starogardzkiej na obszarze Borkowa. 
Natomiast tamta działka, zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami, powinna być 
przeznaczona na działalność mieszkaniowo – usługową. W tej chwili jest to działka 
mieszkaniowa, gdzie też trudno sobie wyobrazić, że mieszkania będą budowane 
tuż przy drodze wojewódzkiej, gdzie przejeżdża ok. 18 tys. samochodów na dobę. 
Ponieważ jest to niezwykle interesujące miejsce, jestem przekonana, że znajdzie 
ono bardzo szybko nabywców, a potem równie szybko zostaną tam 
zainwestowane pieniądze i będzie prowadzona jakaś działalność.  
28 marca odbyło się posiedzenie Metropolitarnego Związku Komunikacyjnego. 
Nasza gmina w tym roku przewodniczy obradom tego Związku. Powstał taki 
pomysł, żeby spróbować przyjrzeć się wszystkim ulgom komunikacyjnym i 
spróbować je ujednolicić, zobaczyć jak inne gminy ułatwiają korzystanie z biletów 
komunikacji miejskiej. O tym również będziemy z państwem dyskutowali.  
29 marca odwiedzili nas przedstawiciele firmy Volvo i już ostatecznie poinformowali 
o tym, że rozpoczynają w tym roku budowę, na 4 ha działki, ogromną siedzibę, 
punkt sprzedaży samochodów, serwis tirów, a także sprzedaż i serwis maszyn 
budowlanych. Bardzo nas to cieszy, bo będzie to zagospodarowany teren przy 
węźle autostrady. Firma chce zakończyć budowę i rozpocząć działaność w 
czerwcu przyszłego roku.  
2 kwietnia odbyło się otwarcie Orlika. Mieliśmy znakomitych gości, był pan 
Wiceminister sportu, przedstawiciele Parlamentu, samorządowcy z ościennych 
gmin. Państwo, którzy byli mieliście okazję zobaczyć bardzo dobrze 
wkomponowany w okolicę obiekt. Z pewnością będzie on służył nie tylko 
mieszkańcom Rotmanki, ale również innym naszym mieszkańcom.  
3 kwietnia odbyło się zebranie w Bogatce, gdzie spotkali się mieszkańcy Bogatki i 
Przejazdowa. Dziękuję pani sołtys za perfekcyjne zorganizowanie tego spotkania.  
Tematem była rozmowa z przedstawicielami firmy Bilfinger Berger i GDDKiA. Z 
informacji jakie uzyskaliśmy wynika, że 15 maja w zasadzie ten objazd będzie 
zakończony. Ma być uruchomiony już węzeł Przejazdowa. Rozmawialiśmy o 
remoncie drogi powiatowej biegnącej przez Koszwały i Bogatkę, o remoncie ul. 
Jesionowej i myślę, że to wszystko się dla nas dobrze skończy. Chciałam jeszcze 
raz powiedzieć, ze mieszkańcy Przejazdowa wykazali się naprawdę niezwykłą 
wyrozumiałością, bo myślę, że bardzo trudno byłoby w jakiejkolwiek miejscowości 
przeforsować to, żeby duża część ruchu przeszła pod oknami mieszkańców.  
Na koniec chciałabym powiedzieć jeszcze o miłej rzeczy, mianowicie gazeta Puls 
Biznesu, która zajmuje się głównie ekonomią ogłosiła taki plebiscyt między 
samorządowcami województwa pomorskiego na wybranie Menadżera Roku. Strat 
miały równy wszystkie samorządy i samorządowcy sami wybierali ich zdaniem 
osoby najlepiej zarządzające. Były trzy miejsca, a potem 5 wyróżnień i my 
dostaliśmy jedno z takich wyróżnień, to jest co prawda imienne, ale ja zawsze 
twierdzę, że to jest zasługą nas wszystkich. Zostaliśmy wyróżnieni przez 
samorządowców, a jak już jeden na drugiego zagłosuje, to coś w tym musi być.  
Bardzo dziękuję więc wszystkim za współpracę.  
 
III. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy za rok 2011 Gminy 
Pruszcz Gdański z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami 
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określonymi w art. 3 ust. 3 Ustawy o Działalności Pożytku Publicznego i o 
wolontariacie.  
Pani Barbara Gałecka – pracownik merytoryczny odczytała sprawozdanie, które 
stanowi zał. nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
IV. Interpelacje i zapytania radnych.  
Pan Jerzy Mik – przystanek autobusowy na ul. Tczewskiej w stronę Gdańska – 
dobrze byłoby gdyby został naprawiony tzn. obity blachą. Druga rzecz to prośba o 
zintensyfikowanie działań, żeby w tym roku zakończyć budowę ścieżki łączącą ul. 
Tczewską z ul. Jasną. Trzecia sprawa, odbywają się poszukiwania gazu i będąc 
całym sercem, żeby gaz był zarówno odnaleziony, jak i wydobywany, to 
powinniśmy sobie zdawać sprawę, że to wiąże się z dosyć dużą uciążliwością, na 
naszych drogach. Gaz jest poszukiwany na granicy Łęgowa i Pszczółek, w 
zasadzie można powiedzieć 10 m za granicą Łęgowa był dwa lata temu wykonany 
odwiert, jeździły bardzo ciężkie samochody i można powiedzieć, że one tę jezdnię 
zniszczyły, bo zajeżdżały od strony Łęgowa. Obecnie mieszkańcy ul. Długiej 
informują, że na tej nowej drodze w Kleszczewku, które należy do gminy Pszczółki, 
pojawiły się ograniczenia tonażu, w związku z czym wszystkie samochody, które 
znowu zaczęły przyjeżdżać na teren wiertni, prawdopodobnie po to, żeby wykonać 
poziome odwierty, przejeżdżają przez nasz teren. Wiem, że to brzmi trochę 
nieładnie, ale to gmina Pszczółki będzie pobierała korzyści z tytułu podatku i innych 
opłat od poszukiwaczy czy ewentualnie potem firmy wydobywającej, a niestety  
obawiam się, że to my będziemy ponosili największe koszty w infrastrukturze. 
Dlatego mam prośbę, czy można byłoby się skontaktować z tą firmą? Wiem, że te 
firmy są bardzo pozytywnie nastawione do mieszkańców i do samorządów, jako że 
atmosfera się zagęszcza. Część samorządów, mieszkańców na terenie Polski 
zaczyna organizować protesty i stąd te firmy są nastawione raczej na współpracę z 
samorządami i przekonanie mieszkańców, że to się wszystkim będzie opłacało, 
więc być może moglibyśmy uzyskać jakieś profity z tych działań w postaci remontu 
tej drogi. Stad moja prośba czy moglibyśmy z tym coś zrobić?  
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – w związku z tym, że zaczynamy drugi 
kwartał, przypomnę o oświetleniu przystanków autobusowych przy ul. 
Sobieszewskiej, jak również prośba do Starostwa, gdzie było obiecane przez panią 
Biedrzycką, zajęcie się sprawą chodnika przy ul. Szkolnej.  
Pan Mariusz Kociński – mam pytanie w sprawie przystanków na osiedlu 
Głębokim, który to temat poruszałem na ostatniej sesji. Z tego co wiemy, to tych 
przystanków podobno ma nie być, tak ZDW odpowiedział gminie i mieliśmy tą 
informację dostać od państwa, bo ta informacja przyszła podobno faxem. 
Chcielibyśmy wiedzieć jak ta sytuacja wygląda, bo my sobie nie pozwolimy na to, 
żeby robić tam takie uniki, specjalne przedłużanie, żebyśmy nic nie robili do 
momentu kiedy zostanie puszczony ruch, bo jak zostanie puszczony już ruch, to 
osiedle Głębokie będzie odcięte, a nie ma tam nawet połączenia chodnikiem. ZDW 
obiecał, że te przystanki tam będą, a w tej chwili z tego co usłyszeliśmy to 
przekazał, ze to jest nierealne i to nie będzie wykonane.  
Druga rzecz to chciałbym wiedzieć jak wygląda ta sytuacja z zapytaniem ZTM-u z 2 
grudnia odnośnie tego autobusu, który miałby ruszać z nowej pętli Łódzkiej przez 
Borkowo, Rotmankę i osiedle Bursztynowe do Pruszcza. To jest nadal bardzo 
atrakcyjna oferta dla mieszkańców. Jeżeli nie autobus, to może bus i chciałbym, 
żeby gmina podjęła jakieś rozmowy, bo podejrzewam, że miasto Pruszcz nie jest 
aż tak zainteresowane tym tematem, a tu dla mieszkańców byłoby to korzystne. 
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Chcielibyśmy wiedzieć co do tej pory państwo zrobili i co będzie robione. Jeżeli 
można to poprosimy o odpowiedź w formie pisemnej.  
Ostatnia prośba mieszkańców z ul. Miętowej i Jaśminowej - oni wiedzą że to są 
kwestie budżetowe, ale proszą o umieszczenie dwóch czy trzech lamp w ich 
rejonie, ponieważ jest tam bardzo ciemno, jest tam droga z płyt drogowych, później 
jest przestrzeń nieutwardzona i tam samochody zakopują się gdy jest ciemno. Jest 
to duży problem.  
Pani Adriana Kubska – chciałbym wiedzieć co mam odpowiadać mieszkańcom 
sąsiadujących gmin, którzy mają problemy z zapisaniem kolejnego dziecka do 
szkoły na naszym terenie. Konkretnie mówię o matce, która ma już dwójkę dzieci, 
które uczęszczają  do szkoły na terenie naszej gminy, a kolejnego małego dziecko 
odmówiono jej przyjąć. Rodzice więc pytają jak ta polityka przyjęć dzieci do 
naszych szkół będzie wyglądać?  
Pan Maciej Wysocki – przejazd ul. Jesionową, a w szczególności odcinek w 
Dziewięciu Włókach obok pana Burego. Tam ten przejazd jest teraz tak bardzo 
zawężony, że jest trudno przejechać. Tam jest możliwość przejazdu, tylko trzeba 
by było tam zrobić drugą drogę.  
Druga sprawa to zadaszenie, które my proponowaliśmy dla dzieci w Wiślinie przy 
placu obok kościoła. Bardzo nam zależy, żeby to jak najszybciej powstało ze 
względu na to, że wiemy jaka mniej więcej jest pogoda, że autobusy nie zawsze 
przyjeżdżają na czas, a dzieci muszą tam moknąć. Nie wiem czy jestem dobrze 
poinformowany czy to jest przystanek, ten który jest przed Bystrą Osiedle jadąc od 
strony Przejazdowa. On od tej chwili stoi niepotrzebny.  
Korzystając z tego, że jest pan radny powiatowy – słyszałem, że Powiat który robi  
projekt chodnika w Bystrej, że prawdopodobnie projekt nie dotyczy chodnika na 
wysokości tzw. mola w Bystrej, a tam mieszka około 6-7 rodzin, które i tak nie będą 
miały wstępu ani na chodnik ani na to tzw. molo. Dlatego prośba, póki to jeszcze 
jest możliwe, żeby w jakiś sposób to jeszcze skorygować, żeby ci ludzie też mieli 
wejście na chodnik lub na to molo.  
 
V. Sprawy sołeckie.  
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów.  
Wniosków nie zgłoszono.  
2. Zapytania i wnioski sołtysów.  
Pan Wiesław Zbroiński – chciałem się podzielić dobrą rzeczą, po ostatniej sesji w 
której uczestniczył pan komendant Policji, nie minęły trzy dni i przyjechał do mnie 
bezpośrednio na pole funkcjonariusz Policji, celem uzyskania jakiś informacji jak 
ma być oznakowana droga nr 226. Został wytypowany specjalnie funkcjonariusz do 
pilotowania tej sprawy. W tej chwili złożył on stosowne dokumenty do ZDW i 
będziemy czekali teraz na rezultaty. Także bardzo szybka reakcja, pierwszy raz 
mamy do czynienia z tak szybkim załatwieniem sprawy ze strony Policji.  
 
VI. PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Lędowo  
Projekt uchwały odczytała M. Maciuk-  pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
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W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVII/22/2012 z 
dnia 11 kwietnia 2012 r.  w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Lędowo.  
 
2. zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Roszkowo  
Projekt uchwały odczytała M. Maciuk-  pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVII/23/2012 z 
dnia 11 kwietnia 2012 r.  w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Roszkowo.  
 
3. zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Bystra  
Projekt uchwały odczytała M. Maciuk-  pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  

 
Pan Jerzy Mik – zapoznając się z planem odnowy miejscowości Bystra, natrafiłem 
na rzecz, o której już kilkakrotnie informowałem, dzieliłem się swoimi 
wątpliwościami co do przeznaczenia terenów w Bystrej. Mamy tam chyba ok. 10 ha 
gruntu. Nie miałbym nic przeciwko budowie, w sumie nie wiadomo do końca czego, 
bo tu jest napisane Pomorskiego Centrum Futbolu, a na dole Akademii Piłkarskiej 
Lechii Gdańskiej, więc czy można byłoby to jakoś wyjaśnić? Czy są już jakoś 
bardziej skrystalizowane plany tej Akademii czy też tego Centrum, czy my jako 
radni będziemy podejmowali ostateczną decyzję? W jakiej formie zostanie oddany 
ten grunt, w jaki sposób zostanie przekazany temu komuś co będzie coś robił? 
Lechia Gdańsk ma być tą siłą napędową, motorem, który będzie prawdopodobnie 
organizował Akademię. Nie jestem specjalistą od sportu, ale zawsze miałem takie 
przekonanie, że w świecie jeśli powstały takie centra, to bazą tych centrów były 
mocne kluby sportowe. Tutaj są moje wątpliwości, ponieważ to jest 10 ha gruntu, 
który przekażemy w jakiejś formie np. dzierżawy na wiele lat. Pytanie moje brzmi, 
czy klub piłkarski, który nie jest elitą futbolu, czy podoła temu zadaniu, czy da sobie 
radę jeżeli nie ma tam charyzmatycznego trenera, nie ma prezesa  lub też jakiegoś 
piłkarza, który byłby tą gwiazdą, która przyciąga nasze dzieci? Czym te dzieci by 
się kierowały chcąc trenować w Lechii? Lechia Gdańsk ma w ostatnim czasie 
spore problemy z utrzymaniem się w Ekstraklasie. Na dzień dzisiejszy jest na 14 
miejscu na 16 drużyn i co gorsze przegrywamy na własnym terenie. Lechia Gdańsk 
miała spółkę Lechia Operator i w ostatnim okresie miasto Gdańsk zrezygnowało z 
usług tej firmy, jako zarządcy nowego stadionu PGE Arena, bo Lechia sobie z tym 
nie radzi. Lechia miała problemy z sensownym zarządzaniem jednym tym obiektem 
i teraz moje pytanie brzmi, bo są tu dosyć duże kwoty, mówimy o 60 mln. zł., czy 
można byłoby nam w przyszłości przybliżyć na jakich zasadach ma to 
funkcjonować, jakie będą źródła finansowania, jakieś gwarancje na przyszłość? 
Myśmy weszli już w taki układ oddając Zespół Pałacowo- Parkowy w Rusocinie, 
osobie która miała bardzo duże plany, chciała tam robić wyższą szkołę, po czym 
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po latach mieliśmy problemy z odzyskaniem tego obiektu i obecnie kiedy go 
odzyskaliśmy stan jego jest opłakany, a wiadomo że czas nie jest najlepszy do 
sprzedaży. Jeszcze jedno pytanie do pana radcy, czy można oddawać tak wielkie 
połacie ziemi bez przetargowo w dzierżawę? „Twoja Gazeta” doniosła w lutym, że 
najbardziej łakomym kąskiem dla inwestorów są działki przy obwodnicy 
południowej Gdańska, a to jest ten właśnie teren. Te tereny w Bystrej znajdują się 
bardzo blisko węzła. Na sesji w lipcu 2011 roku, pani Wójt na moje wątpliwości, 
zauważyła słusznie, że to Rada podejmuje ostatecznie decyzję o tak ważnych 
sprawach jak oddanie gruntu w dzierżawę, użytkowanie, sprzedaż itd.  
Następne pytanie to jakie nas łącza obecnie związki z Lechią Gdańsk po 
podpisaniu listu intencyjnego, czy my jesteśmy już zobligowani, jeżeli Lechia 
powie, że chce budować te boiska, czy my musimy to doprowadzić do końca? 
Może byśmy się spotkali i porozmawiali na ten temat, bo to jest ważna decyzja, 10 
ha ziemi w bardzo dobrym miejscu. Ostatnia rzecz to pytanie ile miejsc pracy 
powstanie na tym terenie? Na spotkaniu z byłym prezesem Lechii Gdańsk, on po 
jego zakończeniu, w rozmowie kuluarowej sugerował, że Lechia oczekuje, że na 
początek, zanim to się rozkręci, to on oczekiwałby odpuszczenia płacenia podatku. 
Już to jest sygnałem, że to nie jest klub, który ma w zanadrzu dużo pieniędzy, ma 
jakiś sponsorów, sensowny program. Boję się, żebyśmy nie zabrnęli w dziwne 
interesy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 9 osób, 5 osób wstrzymało się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XVII/24/2012 z dnia 11 kwietnia 2012 r.  w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Bystra.  
 
4. wyrażenia zgody na przeprowadzenie podcinki pielęgnacyjnej pomnika 
przyrody – drzewa gatunku kasztanowiec zwyczajny rosnącego na posesji 
przy ul. Klonowej 1 w miejscowości Przejazdowo 

Projekt uchwały odczytała M. Rolska – pracownik merytoryczny. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 9 osób, 5 osób wstrzymało się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XVII/25/2012 z dnia 11 kwietnia 2012 r.  w sprawie 
wyrażenia zgody na przeprowadzenie podcinki pielęgnacyjnej pomnika 
przyrody – drzewa gatunku kasztanowiec zwyczajny rosnącego na posesji 
przy ul. Klonowej 1 w miejscowości Przejazdowo. 
 
5. podpisania porozumienia z Powiatem Gdańskim dotyczącego wspólnej 
realizacji zadania w zakresie kultury pod nazwą „Żuławki Tulipan” 
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
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Pan Mariusz Kociński – czy w zeszłym roku chyba za bardzo nie chcieliśmy 
współpracować z Powiatem? Czy nie było tak, że chcieliśmy, żeby to była bardziej 
nasza impreza?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – nie, zawsze bardzo chętnie pozyskujemy 
wszystkie środki pieniężne.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVII/26/2012 z 
dnia 11 kwietnia 2012 r.  w sprawie podpisania porozumienia z Powiatem 
Gdańskim dotyczącego wspólnej realizacji zadania w zakresie kultury pod 
nazwą „Żuławki Tulipan”. 
 
6. zawarcia aneksu nr 1 do porozumienia z dnia 22 czerwca 2011 r. w sprawie 
nawiązania partnerstwa Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański z Gminą Pruszcz 
Gdański w celu realizacji projektu pn.: „ Kolejowa Obwodnica Metropolii – 
Pruszcz Gdański, Goszyn” 
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Pan Jerzy Mik – mam prośbę do pani Wójt. Bardziej nie dotyczy to koleji, ale 
transportu już tak. Proszę, żeby pani Wójt podczas spotkań z panem 
Adamowiczem lub panem Wróblem próbowała może doprowadzić w przyszłości do 
wybudowania, oprócz kolei metropolitarnej, linii tramwajowej od węzła na ul. 
Łódzkiej, który został przerzucony za ul. Świętokrzyską, więc znajduje się już po 
naszej stronie, który jechałby w stronę Borkowa, Straszyna, Rotmanki i do 
Pruszcza. Może by się udało to zrobić. To byłoby najbardziej sensowne 
rozwiązanie dla mnóstwa osiedli, które powstaną jeszcze w tych miejscowościach. 
Także taka prośba, żeby pani była inicjatorem tej idei.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVII/27/2012 z 
dnia 11 kwietnia 2012 r.  w sprawie zawarcia aneksu nr 1 do porozumienia z 
dnia 22 czerwca 2011 r. w sprawie nawiązania partnerstwa Gminy Miejskiej 
Pruszcz Gdański z Gminą Pruszcz Gdański w celu realizacji projektu pn.: „ 
Kolejowa Obwodnica Metropolii – Pruszcz Gdański, Goszyn”.  
 
VII. Wolne wnioski radnych.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – przystanek na ul. Tczewskiej – mamy 
małe perturbacje, ponieważ pan Jaruga jest na zwolnieniu lekarskim, za chwilę 
wraca, więc trochę wstrzymaliśmy prace, bo nie bardzo mamy komu dodatkowe 
obowiązki przełożyć. Oczywiście przystanek będzie remontowany.  
Ścieżka na ul. Tczewskiej – poszło pismo o usunięcie płotów do tych mieszkańców, 
także próbujemy już to wdrażać. Dziękujemy za sygnał w sprawie ul. Długiej. 
Powiem szczerze, że nie wiedzieliśmy, że tam się ruch wzmaga, więc oczywiście 
podejmiemy działania.  
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Oświetlenie przystanków w Wiślince – złożyliśmy w tej chwili do Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony środowiska wniosek na pozyskanie środków na kilka lamp 
hybrydowych, takich które nie potrzebują całej procedury, m.in. znalazły się tam 
przystanki w Wiślince. Jestem po spotkaniu z pracownikiem merytorycznym 
oceniającym ten projekt. Jesteśmy bardzo wysoko notowani, bo mamy 
doświadczenie z lampami hybrydowymi, a tu chodzi o to, żeby jednak składali 
wniosek ci, którzy wiedzą już jak to robić. Być może skończy się to powodzeniem. 
Dziś mamy spotkanie w sprawie przystanków na osiedlu Głębokim w Borkowie w 
WZD. Temat jest skandaliczny. GDDKiA zrobiła tak, że właściwie jednym pismem 
powiadomiono nas, że oni najpierw widzieli możliwość, teraz już nie widzą. Dziś się 
zbieramy, na pewno zrobimy wielką burzę medialną, z resztą państwu też to 
natychmiast przekażemy.  
Zapisywanie dzieci do szkół – pani Kubska – przybliżę krótko zasady rekrutacji 
dzieci: jest rejonizacja, w związku z powyższym nie bez powodu państwo co jakiś 
czas przyjmujecie uchwały mówiące, które miejscowości do którego rejonu należą. 
Niestety nie wszedł w życie ten program wolno oświatowy, który miał gwarantować 
swobodny dostęp do wszystkich szkół i pieniądze miały pójść za uczniem. Widzicie 
teraz państwo jakie podejmujemy wspólnie wysiłki, żeby ta nasza baza oświatowa 
była wystarczająca. Jeżeli byśmy otworzyli w sposób nieograniczony nasze 
placówki, to obawiam się, że ten proces rozbudowywania szkół by nie ustawał. 
Rozumiem mieszkańców np. gminy Pszczółki, którzy chcą oddawać dzieci do 
szkoły w Łęgowie, ponieważ warunki w tej szkole są absolutnie inne, mam 
nadzieję, że dużo lepsze niż w tych małych trzy klasowych szkołach. Sądzę, że 
jeżeli to jest jednostkowa historia to wystarczy porozmawiać z panią dyrektor, 
chociaż jeżeli przyjęcie tego jednego dziecka, 31 do oddziału, miało by 
spowodować podzielenie na dwa oddziały, to takiego kosztu niestety nie 
poniesiemy, bo to jest dodatkowy nauczyciel, dodatkowa klasa, godziny i 
kilkanaście tysięcy złotych miesięcznie dodatkowych kosztów. Także w pierwszej 
kolejności nasze dzieci, a następnie jeżeli są miejsca to wtedy dzieci z innych 
gmin.  
Przejazd koło pana Burego – pan Wysocki – rozmawialiśmy już na ten temat na 
tym spotkaniu w Bogatce. My już żadnych działań dodatkowych podejmować nie 
będziemy. Po pierwsze tam nie powinny jeździć ciężarowe samochody, a to jest 
utrudnienie przede wszystkim dla nich.  Po drugie tamta droga przy panu Burym 
funkcjonowała jako droga, przez wiele lat, dopiero teraz pan Bury postawił tam te 
słupki, za miesiąc ma być ten objazd likwidowany. Firma na pewno nie poniesie 
dodatkowych kosztów, pytanie czy gmina ma ponosić dodatkowe koszty za coś co 
za chwilę już nie będzie miało racji bytu i będzie tylko lokalnym połączeniem.  
Zadaszenie przy kościele – pewnie będziemy tam coś stawiali, chociaż tam jest 
taka wiata kwadratowa, gdzie dzieci mogą poczekać na autobus. Jeżeli mamy tam 
coś budować, to państwo zaproponujecie zmiany w budżecie i wtedy wybudujemy.  
Pan Maciej Wysocki – wypowiedź nie została nagrana z powodu nie włączenia 
mikrofonu.  
Pan Andrzej Pastuszek – odnośnie chodnika w Bystrej. Dwa lata temu byłem tam 
z sołtysem Gromnickim, ustaliliśmy o co walczymy, udało się wprowadzić do 
budżetu na rok 2011, wtedy byłem członkiem Zarządu, projekt został wykonany. 
Sytuacja jest dość skomplikowana, bo pan trochę mnie tu zaskoczył. Mówiono o 
300 -350 m, jest ok. 400 m. Oba samorządy: gmina i powiat, wprowadziły to już do 
budżetu. Państwo na ostatniej sesji marcowej wprowadzali środki na realizację 
tego zadania, bo myśmy też taką uchwałę podejmowali, o wspólnej realizacji tego 
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zadania. Boję się tylko jednej rzeczy, że są pieniądze i są porozumienia, projekt 
został wykonany na koniec września 2011 roku, tylko trzeba ogłaszać przetarg, a 
pan mówi o doprojektowaniu, co mnie martwi, bo doprojektowanie  spowoduje to, 
że wstrzymamy to co już jest w tej chwili podjęte, trzeba znaleźć dodatkowe środki i 
zadanie się powiększa. Czy ja dobrze rozumiem? Bo będę też prosił panią Wójt, 
żeby odpowiedziała, jeżeli ja tutaj cokolwiek źle tłumaczę. Szkoda, że nikt z was na 
ten projekt nie spojrzał jesienią i nie powiedział, że chodnik jest o tle i tyle za krótki. 
Na tą chwilę temat jest zamknięty.   
Pan Maciej Wysocki – myślałem, że ten projekt zostanie nam w jakiś sposób 
udostępniony, żebyśmy mogli go obejrzeć.  Nie myślałem, że zostawicie też taki 
odcinek. Skoro już za późno to zróbmy to które jest zaplanowane, a potem zrobimy 
od nowa.  
Pan Andrzej Pastuszek – ja będę rozmawiał w tej sprawie, możliwe że coś się 
uda. Może po przetargu będą oszczędności i wtedy dojdziemy do tego odcinka.  
Ten odcinek osobiście przeszedłem z panem Gromnickim, przekazano to potem 
naczelnikowi do realizacji i boję się, że na tym pierwszym etapie tego kawałka 
zabrakło. Poproszę panią Wójt, bo mamy przeznaczone pieniądze do realizacji, 
może tak jak radny Wysocki powiedział, realizujmy te zadanie, jeżeli wyjdą 
jakiekolwiek oszczędności to przecież można to zadanie rozwinąć. Czy pani by coś 
innego proponowała?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – panie radny, pan doskonale wie, że my nie 
możemy tego poszerzyć, bo to jest ta procedura, która będzie trwała ponad rok. 
Nikt bez dokumentacji nie podejmie się jakichkolwiek działań. Tę dyskusję należy 
na pewno rozpocząć patrząc na projekt, bo my mówimy o rzeczach, których nie 
wiemy.  
Pan Andrzej Pastuszek –  bardzo dziękuję, bo powiedziała pani pierwsze zdanie 
jakie chciałem żeby pani powiedziała. Na tym etapie, nie wstrzymujmy tego, 
realizujmy to zadanie, a później będziemy się martwili, może znajdziemy jakieś 
wspólne środki i nowe porozumienie zamknie ten brakujący temat. Zapraszam 
radnego Wysockiego, spotkajmy się u Naczelnika, popatrzmy na ten projekt, 
zobaczymy co na tym etapie można jeszcze zrobić.  
Pan Mariusz Kociński – mam pytanie odnośnie tych oświetleń hybrydowych, czy 
ewentualnie byłaby szansa na takie oświetlenie na ul. Jaśminowej i ul. Miętowej?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – złożyliśmy już w tej sprawie wniosek 
wcześniej. Natomiast jest taki program „Słoneczne Pomorze” i jeżeli okaże się, że 
ten pierwszy projekt uda się nam zrealizować pozytywnie, to będziemy dalej 
próbować, bo to jest cykliczne. Zachęcam też państwa jako stowarzyszenie do 
pisania projektów do Trzech Krajobrazów. Co jakiś czas jest ogłaszany nabór, 
teraz znowu będzie za miesiąc. Wiecie też państwo, że są pieniądze na pożyczki w 
gminie. Wnioski są bardzo proste do napisania. Naprawdę warto brać w tym udział.   
Pan Maciej Wysocki – odnośnie tego objazdu koło pana Burego, dobrze że może 
teraz tak się stało, że dla samochodów ciężarowych to będzie utrudnienie, 
natomiast musimy pomyśleć o tym, że rolnicy mają coraz większy sprzęt i jak się 
skończy objazd, to dalej będą tamtędy jeździć rolnicy.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – chciałbym przypomnieć, że do 
30 kwietnia jesteśmy zobowiązani złożyć oświadczenia majątkowe, więc proszę w 
miarę możliwości składać je już teraz, żeby nie czekać do ostatniej chwili.  
 
VI. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XVII Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji została 
zakończona. 
XVII Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 12.00.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na XVIII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 25 
maja 2012 r.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 - 13 - - 

13 

- 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


